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For a suitable knowledge — the vision of Edgar Moran

Abstract

Human knowledge has gone through a satisfactory state of simplification and reduction that
dominated scientific thought after the scientific revolution of the 16th century, which reduced
all reality to the smallest partial components, and separated the fields of knowledge from
each other. Edgar Moran has tried to reform knowledge by advocating complex thought as a
key to contemporary scientific knowledge, challenging and motivating the mind to deal with
uncertainties, contradictions and uncertainties.

Keywords: Knowledge, complex thought, reductionism, complexity, context, blind
intelligence.

Pour une connaissance appropriée — vision d’Edgar Moran
Résumé
La connaissance humaine est passée par un état satisfaisant de simplification et de réduction
qui a dominé la pensée scientifique apres la révolution scientifique du 16éme siécle, qui a
réduit toute la realité aux plus petites composantes partielles et séparé les domaines de la
connaissance les uns des autres. Edgar Moran a tenté de réformer la connaissance en
préconisant la pensée complexe comme clé de la connaissance scientifique contemporaine,
défiant et motivant I'esprit a faire face aux incertitudes et aux contradictions.

Mots-clés : Connaissance, pensée complexe, réductionnisme, complexité, contexte,
intelligence aveugle.
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